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Editoriál

Termín volieb sa nezadržateľne 
blíži. V sobotu 15.11.2014 sa usku-
točnia na celom Slovensku voľby do 
obecných a mestských samospráv 
– komunálne voľby. Občania v ča-
se od 7:00 hod. do  20:00 hod. bu-
dú voliť primátorov, starostov a po-
slancov do obecných a mestských 
zastupiteľstiev. Význam týchto vo-
lieb je pre občana zrejme najvýraz-
nejší.  Samosprávne orgány ob-
cí a miest majú v súčasnosti veľké 
právomoci a ich rozhodovanie sa 
bezprostredne dotýka každého ob-
čana. Niet takmer oblasti v bežnom 
živote občana, do ktorej by samo-
správne orgány nezasahovali. Aj to 
je dôvod prečo v komunálnych voľ-
bách aj v našej obci zaznamenáva-
me najvyššiu účasť. V posledných 
voľbách v roku  2010 bola účasť asi  
60%. Z 845 oprávnených voličov si 
svoju občiansku povinnosť prišlo spl-
niť 512 obyvateľov.  Aj keď sme ce-
loslovenský priemer prekročili, 333 
občanov našej obce voľby ignoro-
valo.  Voľby v obciach sú špecifické 
aj tým, že volič dáva prednosť kva-
lite navrhovaných kandidátov pred 
ich straníckosťou. Volič dokonca vo 
väčšine  prípadov osobne pozná 
kandidáta, ktorého volí. Sú to voľby 
otvorené, neanonymné a pre zvole-
ných poslancov, starostov a primáto-
rov náročné aj v tom, že svoje účty 
skladajú voličom takmer každý deň, 
a to priamo na ulici v bežnom živote.  
Treba len veriť, že aj občania našej 
obce si uvedomujú význam obec-
ných volieb, lebo sú to voľby, ktoré 
sa nás všetkých bytostne dotýkajú. 
Nebolo vari v našej obci nikdy toľ-
ko predvolebného ruchu ako  práve 
pred tohoročnými komunálnymi voľ-
bami.  Ono je to aj dobre. Do súťa-
že sa prihlásilo neuveriteľné množ-
stvo kandidátov, najmä na poslan-
cov. Čím viac voličov príde k voleb-
ným urnám, tým budú výsledky vo-
lieb objektívnejšie. Je potrebné, aby 
bol prejavený názor väčšiny  a nie 
iba menšiny voličov. Nepochybu-
jeme o tom, že na voľbách v našej  
obci, sa zúčastní prevažná väčšina 
voličov a voľbu si dobre zvážia. Pre-
to im v predstihu v našich novinách 
prinášame, ešte pred vstupom do 
volebnej miestnosti, zoznam kandi-
dátov na starostu a poslancov na-
šej obce. Nenechajte nič na náhodu. 
Rozhoduje každý jeden hlas, nene-
chajte ten svoj prepadnúť. 

 JÁN SIKORIAK   

Voľby sa blížia...

V nedeľu 21.9.2014 sa v našom farskom kostole konala 
„Roľnícka nedeľa“. Začala sa slávnostnou svätou omšou, 
ktorú celebroval miestny vdp. farár P.Ištok. Z plodov ovo-
cia, zeleniny, semien a kvetov, sa už v našej obci stala tra-
dícia výzdoby miestneho kostola. Na neskutočnú precíznosť 
s akou autori vytvárajú tieto diela, sa chodia pozerať aj tí, 
ktorí by ináč možno do kostola, neprišli.                                                                                         
Všetci si uvedomujeme  akou krásou a bohatstvom sme ob-
klopení, keď vidíme hotové umelecké diela, ktoré sa z kom-
binácií plodov rôznych tvarov, veľkostí a farieb dajú vytvoriť.

                     Ján Sikoriak                     

Roľnícka nedeľa 2014
 Kostol veriaci zmenili na galériu prírody

Dňa 13.9.2014  vystúpila naša folklórna spevácka 
skupina INOVEC v Červenom Hrádku na 4. ročníku 
KULTÚRNEHO FESTIVALU MIKROREGIÓNU „POŽI-
TAVIE  -ŠIROČINA.

Foto: A. Považanová

Folklórny súbor
Inovec 

Práve v tomto čase, keď príroda nabrala krásy farieb jese-
ne, sa o čosi viac zamýšľame nad zmyslom života, uvedomu-
jeme si svoje postoje a vzťahy  k iným ľuďom, snažíme sa byť 
pozornejší a ľudskejší. Prejavujeme svoju pozornosť a úc-
tu k tým skôr narodeným, ktorých vlasy sú postriebrené še-
dinami a konania obohatené veľkými životnými múdrosťami 
a skúsenosťami. Teplé ľudské slovo, láskavý pohľad, či po-
hladenie, spoločné stretnutia, to všetko sú vzácne momenty 
a príležitosti pre uctenie si jesene života Vás – našich spolu-
občanov, ktorí si po celoživotnej práci našu úctu a vďaku bez-
pochyby zasluhujete.

Nech Vás zdravie, pohoda a radosť sprevádzajú v ďalších 
rokoch života!

 To Vám želá Vaša redakcia
Anna Beniaková,  95 – ročná 

najstaršia žena Tekovských Nemiec

Leto  už prešlo, prišla jeseň,
do srdca sa nám vkráda tieseň.
Ale Vy, nedajte sa!
V jeseni sú plody – krása.
Nech Vám aj v jeseni srdce plesa, jasá...
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Z obecného zastupiteľstva

Miestna volebná komisia v Tekovských Nemciach oznamuje,                                                                                          
že pre voľby do Obecného zastupiteľstva v Tekovských Nemciach 
predložili kandidátne listiny:

Uznesenia zo zasadnutia OZ 
v Tekovských Nemciach dňa 24. 
09. 2014

 OZ: Berie na vedomie:
1.  kontrolu plnenia uznesení zo 

zasadnutia  dňa 16.06. 2014
2. správu o plnení rozpočtu ZŠ s 

MŠ  a obce
3.  informáciu o stave účtov
4.  správu hlavnej kontrolórky o 

výsledku následnej finančnej
kontroly

5.  správu riaditeľa ZŠ s MŠ o vý-
sledku výchovno-vzdelávacej 
činnosti

6.  informáciu riaditeľa ZŠ s MŠ o 
organizačnom zabezpečení šk. 
roku 2014/2015

7. informáciu o organizačno-tech 
nickom zabezpečení komunál-

nych volieb 
8.  informáciu SO o aktuálnych 

otázkach v obci
 OZ: schvaľuje:

1.  zapisovateľa, návrhovú komisiu 
a overovateľov zápisnice

2. úpravu rozpočtu ZŠ s MŠ a ob-
ce

3. predaj  14 m2 z parcely č. 604/1 
pre Valériu Petrášovú  za cenu 
3,96 €/m2

4. zverejnenie zámeru prenájmu 
časti pozemku parc.č. 1/1 o vý-
mere 20m2 pre Slovak

Telekom a.s. ako prípad hodný 
osobitného zreteľa Obec – Obec-
ný úrad  TEKOVSKÉ  NEMCE, 
Tekovská 405, 966 54 Tekovské 
Nemce

Zverejnenie zámeru prenecha-

nia nehnuteľného majetku obce 
Tekovské Nemce do nájmu ako 
prípad hodný osobitného zre-
teľa.

V zmysle § 9a ods. 9 písm. c) 
zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 
obcí v znení neskorších predpisov 
zverejňuje obec Tekovské Nemce 
zámer predĺženia nájomnej zmlu-
vy nájomcovi Slovak Telekom a.s., 
Bajkalská 28, 817 62 Bratislava, 
ako prípad hodný osobitného zre-
teľa:

Slovak Telekom. a.s. Bajkal-
ská 28,817 62 Bratislava, zastúpe-
ný Ing. Jurajom Bónom a Ing. Mar-
gitou Vyoralovou, požiadal o pre-
dĺženie Zmluvy o prenájme časti 
pozemku na parcele KNC č. 1/1, 
zapísanej na LV č. 890 Obce Te-

kovské Nemce.
Na prenajatom pozemku o vý-

mere 20 m2 je umiestnené teleko-
munikačné zariadenie – prefabri-
kovaný typový domec pre RSÚ.

Prenechanie nehnuteľného ma-
jetku obce ako prípad hodný oso-
bitného zreteľa pre žiadateľa sa 
odôvodňuje tým, že sa jedná o po-
zemok, ktorý obec nevyužíva a 
pre vlastníka stavby z dôvodu za-
bezpečenia jej riadneho užívania 
nevyhnutný,pretože jeho plocha a 
účel jeho využitia sú neoddeliteľ-
ne späté s touto stavbou. Žiada-
teľ sa o prenajatý pozemok riadne 
stará, finančné záväzky vyplýva-
júce z nájomnej zmluvy sú vyrov-
nané a platby prebiehajú pravidel-
ne v zmluvne dohodnutých termí-
noch.

V Tekovských Nemciach, dňa 
25.09.2014

Ing. Erika Valkovičová 
starostka obce

 Oznámenie o predložených kandidátnych listinách 

Kresťanskodemokratické hnutie
MOST - HÍD
PRÁVO A SPRAVODLIVOSŤ
SIEŤ
SMER – sociálna demokracia
Strana maďarskej komunity – Ma-
gyar Kózosség Pártja                                                                                         
Miestna volebná komisia v Tekov-
ských Nemciach podľa § 23 zá-
kona SNR č. 346/1990 Zb. o voľ-
bách do orgánov samosprávy ob-
cí v znení neskorších predpisov 
vyhlasuje, že pre voľby starostu 
obce zaregistrovala týchto kandi-
dátov:

1. Jozef DRGOŇA, Ing. 38 r., 
technik, Tekovské Nemce, Hrad-
ská 236, nezávislý kandidát

2. Ondrej KILIK, 47 r., živnost-
ník, Tekovské Nemce, Tekovská 
381,   PRÁVO A SPRAVODLI-
VOSŤ

3. Erika VALKOVIČOVÁ, Ing. 
52 r., starostka, Tekovské Nemce, 
Staré grunty 107 SMER-sociálna 
demokracia                                                  

 Miestna volebná komisia v Te-
kovských Nemciach podľa § 18 
zákona SNR č. 346/1990 Zb. o 
voľbách do orgánov samosprávy 
obcí v znení neskorších predpisov 
vyhlasuje, že pre voľby poslan-
cov obecného zastupiteľstva za-
registrovala týchto kandidátov:

 1. Zuzana BENIAKOVÁ, Ing. 
30 r., asistentka, Tekovské Ne-
mce, Hradská 255, nezávislá kan-
didátka

 2. Miloš BRIEŠKA, 28 r., šo-
fér, Tekovské Nemce, Tekovská 
380, PRÁVO A SPRAVODLI-
VOSŤ

 3. Andrej DRGOŇA ,29 r., 
technik, Tekovské Nemce, Tekov-

ská 442, nezávislý kandidát
 4. Vincent DRGOŇA , 53 r., 

zámočník, Tekovské Nemce, Te-
kovská 442, nezávislý kandidát

 5. Miriama GALBAVÁ ,33 r., 
opatrovateľka, Tekovské Nemce, 
Dolné lúky 118, SMER-sociálna 
demokracia           

 6. Lukáš GAŽI, Ing. 28 r., 
SZČO, Tekovské Nemce, Hrad-
ská 248, Kresťansko demokratic-
ké hnutie

 7. Alena GAŽIOVÁ, 55 r., pe-
dagogička, Tekovské Nemce, 
Na záhumní 436, Kresťanskode-
mokratické hnutie

 8. Richard HORNÝ,41 r., živ-
nostník, Tekovské Nemce, Hrad-
ská 231, SMER-sociálna de-
mokracia

 9. Ondrej KILIK,  47 r., živ-
nostník, Tekovské Nemce, Tekov-
ská 381, PRÁVO A SPRAVODLI-
VOSŤ

10. Mária MASÁROVÁ, 30 r., 
domáca, Tekovské Nemce, Te-
kovská 380, PRÁVO A SPRA-
VODLIVOSŤ

11. Jozef MOKRÝ, 46 r., elek-
trikár, Tekovské Nemce, Hradská 
237, nezávislý kandidát   

12. Ľuboš PETROVIČ, 44 r., 
robotník, Tekovské Nemce, Ino-
vecká 335, MOST-HÍD

13. Slávka PETROVIČOVÁ, 
41 r., živnostníčka, Tekovské Ne-
mce, Pekárova 197, SMER-soci-
álna demokracia

14. Mária RUDZANOVÁ,  38 
r., žeriavnička, Tekovské Nemce, 
Za potokom 57, nezávislá kandi-
dátka

15. Veronika SENTINEKOVÁ, 

Ing. 27 r., referentka, Tekovské 
Nemce, Hradská 213, nezávislá 
kandidátka

16. Jaroslava SUCHÁ, 31 r., 
robotníčka, Tekovské Nemce, Te-
kovská 363, SMK-MKP

17. Slavomír ŠIMEG, 47 r., ob-
chodný zástupca, Tekovské Ne-
mce, V kúte 372, nezávislý kan-
didát

18. Magdaléna ŠIMEGOVÁ, 
Ing. 53 r., učiteľka, Tekovské Ne-
mce, Hradská 250, SMER-sociál-
na demokracia

19. Martina ŠKOVRANOVÁ. 
Mgr. 33 r., nezamestnaná, Tekov-
ské Nemce, Hradská 287, SMER-
-sociálna demokracia

20. Věra ŠTULLEROVÁ, 54 r. 
nezamestnaná, Tekovské Nemce, 
Viničná 149, SMER-sociálna de-
mokracia

21. Štefan TEPLAN, 36 r., au-
tomechanik, Tekovské Nemce, 
Hradská 369, nezávislý kandidát

22. Marek TURZA, 37 r., živ-
nostník, Tekovské Nemce, Staré 
grunty 161, SMER-sociálna de-
mokracia

23. Michal VALACH, Ing. 
PhD.,  29 r., odborný asistent, 
Tekovské Nemce, Hradská 226, 
SMER-sociálna  demokracia           

24. Ján VALKOVIČ, Ing.,50 r., 
manažér, Tekovské Nemce, Hrad-
ská 224, SIEŤ

25. Martin VALKOVIČ,  30 r., 
strojník, Tekovské Nemce, Na 
záhumní 437,  PRÁVO A SPRA-
VODLIVOSŤ

26. Pavel VALKOVIČ, Ing. 52 
r., projektový manažér, Tekovské 
Nemce, Staré grunty 107, SMER 
- sociálna

    

Bývala som v meste a do práce som chodila okolo kostola. Keď mi to 
čas dovolil, zastavila som sa na rannej svätej omši.  Tak tomu bolo aj 
v tento deň.  Sedela som na viditeľnom mieste, v prednej časti kostola, 
odkiaľ sa dalo po svätej omši rýchlo odísť bočnými dverami. Po svätej 
omši som stretla jednu známu. Bola celá rozčúlená. Chystala sa ísť za 
kňazom, aby mu povedala, že si neželá aby o nej kázal. Mňa zaujalo slo-
vo – o nej.  A tak mi zvedavosť nedala a opýtala som sa, v čom sa našla, 
keďže jej meno v kázni nebolo spomenuté.  Povedala, že je podľa kázne 
nevhodne oblečená. Vtedy som jej povedala, že si myslím, že kázeň bola 
skôr o mne, lebo som sedela na viditeľnom mieste a tiež som mala, ako aj 
ona, oblečené rifle.  Pozrela sa na mňa a zasmiala.  Vtedy si uvedomila,
že nie je v tom sama,  že skutočne jej meno nebolo spomenuté a do tre-
tice, naozaj ju kňaz ani nemohol vidiel, lebo sedela v zadnej časti kosto-
la.  A čo som s tým chcela povedať?  Len toľko, že je dôležité uvedomiť si 
skutočnosti, preosiať informácie na troch sitách a až potom situáciu kon-
štruktívne  (nie afektívne) riešiť.     
     

Ragasová,st.

Život prináša rôzne situácie
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V predchádzajúcom čísle sme 
uviedli navrhované zmeny týkajúce 
sa dani z nehnuteľnosti a miestne-
ho poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady. Ako ste 
určite postrehli aj v tomto roku do-
šlo k  zvýšeniu  poplatku za odvoz 

Srdečne
blahoželáme!

Naši jubilanti

����O�����Á  
K�����A

Narodili sa

NAVŽDY NÁS OPUSTILI

Mária Volentierová, 
49 r.

Anna Káčerová, 
76 r.

Anna Ivančáková, 
70 r.

Anna Garajová 
84 r.

Róbert Šimeg 
76 r.

Sára Švecová

50 rokov: 

Emília Hančariková
 Ing. Ján Valkovič

Jozef Forgáč
Július Benčurik

60 rokov:  

Emília Benčueriková
Marian Ivan

Mária Krajmerová
Valéria Ničajová

70 rokov: 

Mária Teplanová
Mária Vajdová

Anna Popracová
Anna Sukupová
Mária Drgoňová

80 rokov: 

Emília Káčerová

85 rokov: 

Viktória Šušková

95 rokov: 

Anna Beniaková
Nedávno sa v našej obci vyskytol 

výtlačok s názvom Tekovské Nem- 
ce INAK, ktorý si obyvatelia mohli 
nájsť vo svojich schránkach. Ja sa-
ma som jeden dostala a bola som 
príjemne prekvapená, že okrem le-
tákov obchodných reťazcov a účtu 
za telefón som našla niečo, čo sa 
dalo čítať a zároveň vyvolalo emó-
cie. Hoci na jednej strane by mohol 
byť tento výtlačok braný ako nega-
tívna reklama pre už existujúce no-
viny, na druhej strane je vidieť, že 
ľuďom stále záleží na smerovaní 
tejto dediny. Takýto aktívny prístup 
je viac než cenený, najmä v krajine 
ako je Slovensko, kde väčšina oby-
vateľov len sklopí hlavu a zanadá-
va si nad pohárom piva. 

Netvrdím, že sa zhodujem so 
všetkým, čo som si prečítala, ale 
keďže som súčasťou redakčnej ra-
dy, aj tak by sa mohol môj názor 
brať ako zaujatý.Samozrejme, ani 
s rozhodnutiami redakčnej rady sa 

My, veriaci z našej farnosti sme 
spolu s veriacimi z filiálnej obce Ča-
radice absolvovali dňa 17. augus-
ta individuálnu púť k bazilike Se-
dembolestnej Panny Márie v Šaš-
tíne- Strážoch. Naše putovanie sa 
začalo ráno o 6:00 odchodom au-
tobusu od OÚ. Cestou k našej ná-
rodnej svätyni sme sa modlili ru-
ženec a spievali mariánske pies-
ne. Zúčastnili sme sa 2 slávnost-
ných svätých omší a vypočuli sme 
si históriu tohto známeho pútnické-
ho miesta, ktorého počiatky siahajú 
až do roku 1564. Po rozlúčke s pat-
rónkou Slovenska naše cesty viedli 
cez Veľké Leváre, Malacky a Stupa-
vu až do ďalšieho pútnického mies-
ta -Marianky. Nachádza sa tam kos-
tol Narodenia Panny Márie, ktorý 
bol v roku 2011 povýšený na bazili-
ku minor. V Marianke sme prešli krí-
žovú cestu, ktorej zastavenia  tvo-
ria kaplnky, kde sa nachádzajú so-
chy v životnej veľkosti. Krížová ces-
ta končí pri prameni, v ktorom pod-
ľa legendy vykúpal svoje ťažko cho-
ré deti istý zbojník, ktorý sa dal na 
pokánie. Urobil tak na pokyn Mat-
ky Božej, ktorá sa mu vraj zjavila vo 
sne. Jeho deti vyzdraveli. Odvte-
dy pútnici pravidelne čerpajú vodu 
z tohto prameňa. Naozaj nádherná 
je Lurdská jaskyňa s množstvom 
odkazov vytesaných do kamenných 
platní ako poďakovania za vyslyša-
nie prosieb. Prežili sme pekný deň, 
počas ktorého sme načerpali veľa 
duchovných síl do ďalších dní. Pre-
to sa chceme touto cestou poďako-
vať našej pani starostke za zabez-
pečenie a financovanie dopravy na
tento pútnický zájazd.   

Za všetkých zúčastnených 
pútnikov, rodina Drgoňová        

Návšteva baziliky Sedembolestnej Panny Márie

 Šaštín- Stráže, bazilika Sedembolestnej Panny Márie

 Kaplnka Lurdskej Panny Márie, Marianka

Nemce sa prebúdzajú - názor
nezhodnem vždy, ale väčšinou sú 
odhlasované. Ja sama si uvedomu-
jem, že sa do rôznych problémov 
nerozumiem, preto sa k nim vy-
jadrovať nebudem.Ale keďže moje 
vzdelanie jevo veľkej miere žurna-
listické, verím, že iba pluralita názo-
rov nám môže priniesť pokrok. Ak-
ceptujem aj to, že všetci sme omyl-
ní, či už som to ja, redakčná rada 
alebo hociktorý obyvateľ dediny. 

Jedno, čo však neuznávam je 
vnucovanie vlastných názorov 
prostredníctvom článkov, to sa za 
žurnalistiku jednoducho považovať 
nedá. Ak preto narážam na cenzú-
ru a elitárstvo, aspoň si vypočujem 
názory oboch dotknutých strán. 
V prípade, že nie, tak to aspoň ne-
predostieram ako všeobecnú prav-
du, ale vlastný názor.Myslím si, že 
sa viem tiež nezaujato vyjadriť ku 
kultúrnym podujatiam, keďže som 
sa už na nejednej podieľala. Nie 
som nejako výnimočná v tejto de-

dine, a preto si nemyslím, že mám 
špeciálne výhody u pani starostky. 
Napriek tomu sa mi nikdy nestalo, 
aby mi neschválila nejaké kultúrne 
podujatie. Aj ľudia z dediny sa za-
pojili – na pomoc nám prišli  napr. 
Dávid Štuller, Jakub Petrovič a iní 
mladí z dediny, ktorí nie sú ani moja 
rodina a ani spolu netrávime každú 
voľnú chvíľu. Napriek tomu boli ne-
zištne ochotní pomôcť. Preto nehá-
džme vinu na vedenie obce, ak sa-
mi nepomáhame rozvoju spoločen-
ského života.

Netvrdím, že teraz všetci ma-
jú začať tlačiť vlastné názory, ale 
verejná diskusia mnohokrát pomô-
že viac, ako len „frflať“ na nepria-
zeň vedúcich orgánov. Preto by 
som chcela podporiť takúto iniciatí-
vu. Píšte, vyjadrujte sa, aktívne sa 
zapájajte, zviditeľňujte sa. Ale sa-
mozrejme v rámci noriem slušného 
správania.                            

A. Ragasová,ml.
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Aj v tomto školskom roku sa 
slávnostne začal nový školský rok 
2014/2015 pre všetky prevádzky 
našej základnej školy s materskou 
školou. Aj keď sme museli splniť 
niektoré racionalizačné opatrenia 
zo strany ministerstva školstva, po-
darilo sa nám pripraviť nový školský 
rok v plnom rozsahu. Otvorili sme 
prevádzku materskej školy s jednou 
zmiešanou triedou a naplnenosťou 
23 detí, v základnej škole sme za-
písali k 2.9. – 89 žiakov a z nich sa 
20 zapísalo do školského klubu de-
tí, ktorý vychádza v ústrety zamest-
naným rodičom a jeho prevádzka je 
až do 17.oo hod., v piatok do 16.oo 
hodiny. Na slávnostnom otvore-
ní po svätej omši v kostole sa zú-
častnila aj pani starostka obce, Ing. 
Erika Valkovičová a Vdp. Mgr. Pa-
vel Ištok  a samozrejme vedenie 
ZŠsMŠ.  V novom školskom roku 
prišlo k niektorým zmenám v ob-
sadenosti pedagogickými zamest-
nancami. Jedna kolegyňa z 1.stup-
ňa bola prepustená z nadbytočnos-
ti kvôli zlúčeniu tried a na základe 
prípisu ministra školstva sme do-
stali dve miesta asistentiek učiteľa 
pre deti so zdravotným znevýhod-
nením na jeden školský rok. Záro-
veň pedagogický kolektív posilnil 
Mgr. Roman Víglaský, PhD., kto-
rý bude v tomto školskom roku vy-
učovať polovičný úväzok. Počas 

prázdnin boli všetky priestory ško-
ly vyupratované, niektoré vymaľo-
vané a upravené. Priestory ško-
ly i okolie a ihriská sú prichystané 
plniť svoj účel. Začiatku školské-

ho roka predchádzala príprava plá-
nov, dokumentov, učebných osnov 
a všetkých dôležitých poriadkov, 
ktoré sú potrebné pre chod školy. 
Teší nás, že aj Rada rodičov, Rada 
školy pri ZŠsMŠ sa aktívne zaujíma 
o dianie školy a aktívne napomáha 
k plneniu stanovených úloh a cie-

Škola opäť otvorila svoje brány
ľov. Tie sú aj pre tento školský rok 
nemalé, ale veríme, že sa nám ich 
podarí zvládnuť. Okrem vyučovania 
a plnenia úloh z učebných osnov sa 
budeme venovať aj príprave žia-

kov na súťaže a olympi-
ády z jednotlivých pred-
metov, či športové a kul-
túrne podujatia. Tradične 
organizujeme vystúpe-
nia žiakov pre zasadnutia 
spoločenských organizá-
cií v obci, október –úcta 
k starším, vianočné zvy-
ky, program v KD, Nočná 
hra, maškarný ples, Deň 
matiek, Deň detí, konco-
ročné výlety a exkurzie. 
Okrem toho využívame 
ponuky iných vzdeláva-
cích inštitúcií, ktoré ponú-
kajú hodnotné programy 
pre našich žiakov a deti. 

Vo vzdelávacej stránke z hlavných 
predmetov sme v minulom škol-
skom roku vďaka príprave učiteliek 
slovenského jazyka a matematika 
obstáli veľmi dobre v Testovaní 9 – 
teda testovaní deviatakov. V okres-
nom meradle sme skončili v slo-
venskom jazyku na treťom mieste 
a z matematiky na 4. mieste celko-
vo zo 16 škôl. Pekné výsledky sme 

dosiahli aj v olympiáde zo sloven-
ské jazyka, dejepisu, biblickej olym-
piády a biológie. Verím, že aj v tom-
to roku sa budú kolegovia venovať 
príprave nadaných žiakov, ktorí sa 
môžu v súťažiach porovnať so žiak-
mi iných škôl. Aj v športovej činnos-
ti sa pomaly viac a viac aktivizuje-
me a využívame všetky možnosti 
na skvalitnenie športu a pohybu de-
tí. V tomto školskom roku traja ko-
legovia ukončia vzdelávanie v pro-

jekte - Zvyšovanie kvalifi-
kácie učiteľov telesnej vý-
chovy na školách, ktorého 
súčasťou je aj určité ma-
teriálne vybavenie športo-
vým náradím a náčiním. 
Vďaka patrí aj  Ing. J.Val-
kovičovi, ktorý rozbehol 
znovu aktivity v žiackom 
futbale a získal nadšen-
cov z radov našich žiakov. 
Veríme, že im to čo  naj-
dlhšie vydrží. 

Na záver tohto prí-
spevku chcem poďakovať 
všetkým, ktorí svojou čin-
nosťou a prácou prispe-
li k výchove a záujmovým 
činnostiam našich detí 
a žiakov, ktorým nie je ľa-
hostajné ako vyrastá no-

vá generácia mladých ľudí. Verím, 
že úzkou spoluprácou a vzájomnou 
komunikáciou sa nám podarí všetky 
ciele splniť a naša škola bude môcť 
stále plniť svoju funkciu a poslanie.

Informácie o škole a dianí v nej:  
www.zsteknemce.edupage.org 

September 2014                        
          Napísal: 

PaedDr. Juraj Šupka, riad.
 

Niečo na zasmiatie 
Vráti sa Dežo z basy domov a namiesto 5 detí ho víta 6 detí.  „Čo to má 

znamenať?“ pýta sa Dežo Erži   „Šak som ti písala, že idem ľahnúť na ko-
ľaj a móžem ja za to, že traťmajster prišiel skôr ako vlak?“

***
Škót pochoval svoju ženu a keď odchádzal posledný z cintorína dobe-

hol ho správca cintorína so slovami. „Čo mám vysadiť na hrobe Vašej ne-
bohej manželky?“                                                           

„A to musí byť?“ pýta sa ho Škót „Je to taký trend“ odpovedá správca.                                                                                           
„Aha, tak potom posaďte zemiaky“.

***
Kedysi dávno ešte za socializmu sa objavila na dverách jed-

nej kancelárie v ZSNP v Žiari nad Hronom ceduľa s varovaním.                                                                                        
ALKOHOL NA PRACOVISKO NEPATRÍ Netrvalo dlho a ktorýsi dobrá pod 
to dopísal: „To je pravda! Patrí do brucha.“
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V Zlatých Moravciach, kto-
ré sú od nás vzdialené 1 km, by 
mala vzniknúť prevádzka zao-
berajúca sa energetickým zhod-
nocovaním plastov v hodnote 
do 100 miliónov eur. Prevádzku 
chcú vybudovať v regióne, kto-
rý je podľa štatistík najviac z ce-
lého Slovenska zaťažený úmrt-
nosťou na nádorové ochorenia a 
úmrtia v súvislosti s ochoreniami 
dýchacieho ústrojenstva. Tak-
tiež sa jedná o územie, ktoré sa 
nachádza v ochrannom pásme 
jadrového zariadenia atómovej 
elektrárne Mochovce. 

Navrhovateľom je spoločnosť 
WFF Drevotes, s. r. o., Palacké-
ho 3, 949 01 Nitra a investičný 
zámer má byť realizovaný v Prie-
myselnom parku, Továrenská 
cesta, 953 01 Zlaté Moravce, len 
300 metrov od obytnej zóny.

Technologický celok bude po-
zostávať zo 6 samostatných pre-
vádzkových jednotiek, pričom  
každá bude mať jedného užíva-
teľa a dvaja užívatelia ešte nie sú 
určený. Vstupná surovina - zmes 
odpadových recyklovaných plas-
tov, dreva, papiera, handier bude 
dovážaná z Talianska vo forme 
lisovaných kociek 1m3 o hmot-
nosti približne 400 - 450 kg. Roč-
ne plánujú doviezť cca 95 tisíc 
ton odpadu, ktorý sa ďalej bude 
spracovávať po zrakovej kontrole 
technológiou termického rozkla-
du, ktorej dodavateľom je maďar-
ská spoločnosť World Technical 
Solutions KFT. V procese roz-
loženia plastov, termokatalytic-
kej depolymerizácie, bude vzni-
kať olej (65%), plyn (20-25%) a 
pevný odpad. Produkcia oleja 
je 187,8 t za deň, pričom denne 
vzniknú až 2 kamióny nebezpeč-
ného a ostatného odpadu, kto-
rý nemá určené miesto ďalšieho 
spracovania. Uvažuje sa využitie 
objektu bývalej kafilérie v Nitre. 
V investičnom zámere sa dôleži-
té skutočnosti nevyčíslujú a ne-
uvádzajú sa podstatné fakty pre 
posúdenie možného vplyvu na 
životné prostredie. 

Sme si vedomí, že plasty obsa-
hujú rôzne prímesi a taktiež splo-
diny, ktoré vznikajú počas výro-
by, môžu byť veľmi toxické. 

Ministerstvo životného prostre-
dia v Bratislave vydalo súhlasné 
stanovisko k investičnému záme-
ru „Energetické zhodnocovanie 
plastov - Zlaté Moravce", čo  bolo 
doručené písomne dňa 15.1.2014 
na Mesto Zlaté Moravce. 

Nesúhlas s vybudovaním pre-
vádzky na výrobu elektriny 
z plastov v Zlatých Morav-ciach 
prejavilo 11 045 občanov z mes-

ta Zlaté Moravce a priľahlých ob-
cí petíciou, ktorá bola ukonče-
ná 28.2.2014 a následne odne-
sená na Ministerstvo životné-
ho prostredia do Bratislavy pri-
mátorom Mesta Zlaté Moravce, 
Ing. Petrom Lednárom, CSc. Dňa 
21.02.2014 Ministerstvo život-
ného prostredia  potvrdilo prija-
tie petičných hárkov. Mesto Zlaté 
Moravce odoslalo dňa 3.2.2014 
písomné stanovisko k danej prob-
lematike na Ministerstvo životné-
ho prostredia v Bratislave.

Momentálne prebieha proces 
EIA o posudzovaní vplyvov na 
životné prostredie podľa záko-
na NR SR č.24/2005 Z.z. Čaká-
me na správu o hodnotení, ktorú 
má vypracovať investor a násled-
ne na verejné prerokovanie navr-
hovanej činnosti. 

Za účelom ochrany životné-
ho prostredia s ohľadom na plá-
novanú realizáciu energetického 
zhodnocovania plastov v Zlatých 
Moravciach založil podľa zákona 
o posudzovaní vplyvov na život-
né prostredie (EIA) petičný vý-
bor Občianske združenie Život 
pre Moravecko, ktoré je činné v 
tejto veci. Svoje aktivity a doku-
menty o tejto problematike zve-
rejňuje na internetovej stránke  
http://www.zm33.sk/stop.php

Obávame sa, že petícia ob-
čanov, ktorá bola jediným mož-
ným nástrojom pre verejnosť na 
vyjadrenie nesúhlasu so záme-
rom spoločnosti WFF Drevotes, 
s. r. o., nebude mať žiadne práv-
ne následky a verejný záujem ne-
bude braný do úvahy.

Obávame sa nečinnosti a ne-
záujmu poslancov mestského 
zastupiteľstva v Zlatých Morav-
ciach, vedenia Mesta Zlaté Mo-
ravce a zamestnancov oddelenia 
investičnej výstavby a hospodár-
skej činnosti Mesta Zlaté Morav-
ce a z tohto dôvodu sa snažíme 
tento proces neustále sledovať a 
byť aktívni.

Našou snahou nie je len upo-
zorniť investora na nedostatky 
v jeho zámere. Našou snahou a 
iniciatívou "ľudí pre ľudí" je zma-
riť investičný zámer „Energetic-
ké zhodnocovanie plastov - Zla-
té Moravce" z dôvodu negatív-
neho vplyvu budúcej prevádz-
ky v Zlatých Moravciach a mož-
nej prevádzky v Nitre na životné 
podmienky obyvateľstva, zdravie 
občanov a ohrozenie životného 
prostredia v Zlatých Moravciach 
a okolí.

Vopred Vám ďakujeme,  za Va-
šu pomoc a podporu. 

- petičný výbor 
Život pre Moravecko -

 
 

Dosť vážnym problémom v obci je, voľne sa potulujúci psi po uliciach. Sú 
to dokonca v niektorom období,  aj celé svorky psov od najmenšej rasy po 
veľkých vlčiakov. Ulovia si hydinu vo vašom dvore a vám ostávajú len slzy 
pre plač nad zahynutým zvieraťom.  Myslím si, že pes je v prvom rade von-
ku, na vašom pozemku, strážne zviera a keď nie je doma, kto stráži na dvo-
re?  Povinnosťou každého majiteľa psa je zabezpečiť dvor alebo záhradu 
tak, aby jeho štvornohý "priateľ" neušiel, nieto ešte túlal sa po záhradách 
alebo napádal ľudí v dedine.    

Stalo sa mi nedávno, keď som išla s deťmi na prechádzku po ulici, že 
zrazu sa na nás vyrútili dvaja malí, zúriví a neobytní psi. Nedali sa ani za-
strašiť ani odohnať. Bolo to nepríjemné a hlavne deti to veľmi vyplašilo. Na-
šťastie dokázala som tie dotieravé psi  po dlhom "dohováraní" odohnať.  
Keď som zážitok popísala okoloidúcim, len mávli rukou, že tie psi idú po 
každom, kto tadiaľ prechádza. Divná to vec. Takže  touto uličkou viac ne-
pôjdeme a hotovo, pomyslela som si.

Neskôr, keď som sledovala  strateného a pravdepodobne aj vyhladova-
ného psíka potulovať sa  po dedine a potom čakať na  autobusovej zástav-
ke, ma presvedčilo o tom,  že napíšem do rubriky "Ostrým perom". Okrem 
toho začal školský rok, deti chodia do školy a denno- denne sú ohrozované 
voľne sa potulujúcimi psami po dedine.  Preto sa  pýtam: "Nájde sa na ten-
to problém, už toľko raz opomínaný,  aj nejaké konštruktívne riešenie?" Či 
chceme, aby sa stalo nebodaj nešťastie, ktoré donúti kompetentných konať 
a hľadať potrebné opatrenia?

                   AG.

Keď som mala pätnásť, chcela som byť rýchlo dospelá, a keď som ma-
la dvadsaťpäť, závidela som mojim starkým ich život. Nie celkom závidela, 
skôr som ich obdivovala ako spokojne žijú. A vtedy som mala možnosť za-
žiť aj cudzieho rozprávkového deduška a babičku.

 Boli sme na služobnej cesta vo Veľkom Rovnom, odkiaľ pochádzala mo-
ja kolegyňa Milka. Keďže sme mali príležitosť, zastavili sme sa teda u jej ro-
dičov. V mojej pamäti dodnes ostali ako neskutočne milí a milujúci sa star-
kí. Ich domček bol jednoduchý, ale čistučký a doslova dýchajúci láskou. Dl-
ho som si predstavovala svoju starobu veľmi podobne. Keď som sa vydala 
a mali sme deti, bol tento pocit ešte silnejší. Veď som mala po svojom bo-
ku milujúceho manžela. Tí, ktorí ma poznáte teraz, viete, že som sa hlboko 
mýlila. Ako povedal jeden múdry človek, život nie je to, čo chceme, ale to 
čo máme a podľa toho sa ja dnes riadim. Vážila som si a vážim si aj teraz 
hlavne múdrych ľudí a vzťahy postavené na hlbokom priateľstve. Aj v na-
šej dedine stretávam niekoľko takých. Nepoznám ich mená ani ich životné 
príbehy či pochybenia, viem len, že pri stretnutí mám príjemný pocit akoby 
sme boli rodina. A to mi stačí. Som tak, ako všetci ostatní na ceste. Každý 
z nás kráča po tej svojej ceste, ale cieľ je spoločný. Dnes sa zamýšľam nad 
svojou starobou a jediné čo si želám je, aby som mohla byť v živote osož-
ná. Prajem tým, ktorí podobne ako ja hľadajú, aby našli a tým, ktorí našli čo 
hľadali, aby sa to  nerozplynulo a aby všetkým prinášali radosť z ich vlast-
ného života. Starým ľuďom želám, aby mohli svoj život dožívať radostne, 
v kruhu milujúcej rodiny a bez starostí o to čo bude zajtra.

     Ragasová, st.

Predstavy a skutočnosť

STOP!!! Energetické zhodnocovanie 
plastov Zlaté Moravce

Ostrým perom

 ...čaká na ďalší spoj alebo na svojho majiteľa? Neviem, ale posúďte  sami! 

http://www.zm33.sk/stop.php
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Výbor ZO JDS využíva túto možnosť na informovanie o konaní IV. Okres-
ných športových hier seniorov, ktoré sa uskutočnili 27.9.2014, v obci Veľké 
Vozokany. Výprava, ktorá tam zastupovala našu ZO bola znova úspešná, 
keď sa vrátila s piatimi pódiovými umiestneniami od 1. po 3. miesta.  

Ing. Štefan Janček
                                                                                predseda ZO JDS

Október je mesiac, ktorý je jed-
ným z troch posledných v roku, 
možno už trochu chladný, ale skrý-
va v sebe asi najväčšie čaro roč-
ného obdobia. Hýri pestrými far-
bami a padajúcim farebným lístím. 
V októbri začína jeseň. Je to ob-
dobie zbierania plodov zeme, kto-
rú zošľachtili pracovité ruky člove-
ka. Jeseň vytvára umelecké die-
la, ktoré sú ako krásna paleta. Ta-
kýmto krásnym umeleckým dielom 
je aj človek v svojej jeseni. Tvaroval 
a formoval ho sám život skúškami, 
radosťami, problémami aj starosťa-
mi. Náš život plynie ako voda. Z ča-
su na čas sa zastavíme, odpočinie-
me si a uvažujeme, koľko sme to-
ho už prežili a čo všetko nás ešte 
v živote čaká. Pospomíname si na 
dni mladosti a tešíme sa z dosiah-
nutého, z každodenných radostí, zo 
svojich blízkych, z krásneho dňa, 
z úsmevu, zo všetkých tých malič-
kostí, ktoré robia svet krajším. Po-
dobne ako je to s ročným obdobím 
je to aj s ľudským životom. Práve 
spomienky sú pestré ako listy v prí-
rode. V spomienkach sa nájdu naj-
krajšie prežité roky, ale aj vážne až 
smutné obdobia... ale život ide ďalej. 
Staroba čaká na každého z nás, 
nedá sa tomu vyhnúť. Prichádza 
tak pomaly, že si ju niektorí uvedo-
mia v poslednej chvíli a nestihnú si 

Mesiac úcty k starším

Na rozhraní leta a jesene, v ob-
lastiach kde sa rodí hrozno, sa 
uskutočňujú akcie pod názvom vi-
nobranie. A vzhľadom k tomu, že na 
týchto podujatiach býva množstvo 
rôznych dobrôt aj zábavy, zorgani-
zoval výbor tunajšej ZO JDS v spo-
lupráci s OU, návštevu takéhoto 
podujatia v Pezinku. Až do posled-
ného dňa sa návšteva javila ohro-
zenou z dôvodu nepriazni počasia. 
Možno i z toho dôvodu sa niekoľ-
ko prihlásených na poslednú chvíľu 
odhlásilo. Aj tí, ktorí viac verili, pri-
šli k odchodu dobre vystrojení do 
nepohody. No neprešla ani polovi-
ca cesty a autobus zalialo príjemné 
slnečné svetlo a veru počas celého 
dňa účastníkov poriadne zohrieva-
lo. Bol nádherný, slnečný, bezob-
lačný deň.

Námestie a okolité ulice mes-
ta Pezinok boli obsiate predajný-
mi stánkami, ako to už na takých 
podujatiach býva, rôznym tova-
rom. Jedlým, nejedlým, zábavným 
i úsmevným. Účastníci nášho zá-
jazdu sa po príchode rozišli uspo-
kojiť svoje záujmy rôznymi smermi, 
ale počas pobytu sa postretali na 
miestach, kde si zahnali hlad, smäd 
i kde si užili dobrú zábavu pri rôz-
nych folklórnych súboroch. A keď-
že rozloha na ktorej sa podujatie 
konalo bola rozsiahla, sa účastníci 
už aj s únavou v nohách, ale spo-
kojní, dostavili včas k stanovenému 
odchodu domov. Zažili príjemný ví-
kendový deň. Organizátori aj touto 
cestou ďakujú účastníkom za vzor-
nú disciplinovanosť.

        Ing. Štefan Janček
              predseda ZO JDS

Pezinské vinobranie

Športové hry seniorov

ju vychutnať....  
Už padajú listy zo stromov, všet-

ko ide tak, ako musí byť. V príro-
de i v živote. Kvapka času je ako 
vzácny drahokam na ľudskej dla-
ni. A na vašich dlaniach sa jagajú ti-
síce drahokamov. To ony osvecujú 
vaše tváre, na ktorých práca vyry-
la svoje znamenie. Človek je už ta-
ký. Ľudia sa stretávajú s ľuďmi, že-
lajú si dobré ráno, či dobrý deň. Dni 
sú všedné, ale sú i dni  sviatočné, 
kedy by sme aspoň na chvíľu chce-
li zastaviť čas. 

Staroba ale neznamená koniec ži-
votnej aktivity. Život, ten treba prežiť 
aktívne a produktivne, ak to človeku 
dovoľuje zdravotný stav, mal by tak 
urobiť. Dôchodkový vek je ideálny 
na nadviazanie kamarátskych vzťa-
hov s rovesníkmi, ktorí majú rovna-
ké záujmy. Milí naši seniori!  Želám 
Vám veľa zdravia, radosti a život-
ného optimizmu. Roky, ktoré máte 
pred sebou prežite obklopení lás-
kou, úctou a pozornosťou svojich 
najbližších. V pokoji užívajte život 
v kruhu svojich najbližších. Nech sú 
dni vášho zrelého veku preteplené 
vďačnosťou nás všetkých. Nech je 
vaša jeseň života plná farieb, z kto-
rých  každá bude znamenať jedno 
krásne prežité obdobie života, nech 
je pokojná a slnečná.

-SO- 

Blížil sa koniec letných prázdnin. 
Je to čas keď sa na mnohých de-
dinách uskutočňujú spoločen-
ské podujatia. Niekde je vystúpe-
nie folklórnych súborov, inde va-
renie guľáša a niekde remesel-
né dni. Kultúrna komisia aj u nás 
dňa 27.augusta 2014 zorganizova-
la súťaž vo varení guľáša. Bol to už 
tretí ročník. Do súťaže sa prihlási-
lo päť družstiev. Varilo sa a varilo. 
Vôňa sa šírila a ako pribúdali ho-
diny, pribúdali aj ľudia. Vyvrchole-
ním súťaže bolo hodnotenie guľá-
šov. Členovia komisie ochutnávali 

jednotlivé guľáše a nakoniec roz-
hodli nasledovne:  
1. miesto: Dôchodcovia
2. miesto: Hasiči
3. miesto: Červený kríž
4. miesto: Drgoňovci 
5. miesto: Ivan Volentier 

Príjemnú atmosféru, pochutná-
vanie si na súťažných aj obecnom 
guľáši prerušil dážď. Nuž, ostáva 
už len spomienka a nádej na ďal-
ší ročník. Všetkým súťažiacim ďa-
kujeme za účasť a blahoželáme 
k umiesteniu. 

          Ragasová, st.

Nie je guľáš ako guľáš
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Folklórna 
skupina INOVEC

11. Septembra 2011 sa konal 
prvý ročník Kultúrneho festiva-
lu mikroregiónu v našej obci. 
Odvtedy už prešli štyri roky a 
kultúrny festival sa uskutočňo-
val každý rok v inej obci mikro-
regiónu. Tento rok dňa 13. sep-
tembra bolo toto pekné poduja-
tie v Červenom Hrádku.

Hoci aktivity našej folklórnej 
skupiny v poslednej dobe tro-
chu poľavili, predsa sme sa kul-
túrneho festivalu zúčastnili. Ne-
odradilo nás ani to, že sme vy-
stupovali v menšom počte ako 
inokedy.

Verím, že sme v našich krás-
nych krojoch dôstojne repre-
zentovali obec Tekovské Ne-
mce a pri zvukoch harmoni-
ky Vincenta Valkoviča sme si 
s chuťou zaspievali naše ob-
ľúbené nemčianske pesničky. 
Všetkým účinkujúcim patrí sr-
dečná vďaka.

     Elena  Šimegová 

Tradične, už piaty rok sme sa 
stretli na viniciach na letnej párty, 
ktorá sa tento rok niesla v zname-
ní “pyžama” – Pyžamovej párty. Aj 
tentokrát sme boli milo prekvape-
ní pri doručení pozvánky, nakoľ-
ko sme sa mohli znovu tešiť na hu-
dobnú skupinu MUSTAFO /Muzika 
Starých Fotrov/ z Červeníka, ktorá 
nás opäť prišla potešiť svojou mi-
lou prítomnosťou a veselými pes-
ničkami. 

A tak sme sa mohli 23.8.2014 vy-
brať na vinice, kde už od rána pre-

biehali prípravné práce. Všetci sme 
sa zišli v pyžamách a pripomenuli 
sme si krásne chvíle, keď nám ako 
deťom čítali rozprávky a hrali sme 
sa s hračkami. Každého privítal Pa-
li Kašuba s úsmevom a dobrou ná-
ladou. Varili sa dva fantastické gu-
láše. Jeden klasický a druhý špeci-
álny držkový. Ako vždy boli obidva 
vynikajúce. Nečudo, keď sme ma-
li výborných šéfkuchárov Jula Fus-
syho a Mariána Chudánika, kto-
rým vypomáhal Mirko Forgáč. Sa-
mozrejme ruku k dielu pridali všetci 
zúčastnení. O občerstvenie bolo 
tiež postarané, podávalo sa čapo-
vané pivo s krásnou bielou penou, 
pod vedením Milana Bílika.

Pripomenuli sme si, ako nám bo-
lo dobre, keď sa o nás starali ma-

mičky, keď sme boli ešte ako de-
ti. Hudobnú zábavu mali na staros-
ti kamaráti z MUSTAFO, ktorí sú 
z roka na rok stále v lepšej forme. 
Pridal sa ku nim aj Mário Tonkovič 
zo Zlatých Moraviec a o výbornú 
zábavu bolo postarané.

Ako vždy odznelo veľa pekných 
pesničiek, či už starodávnych, ale-
bo aj modernejších. Nálada bola 
výborná do neskorého večera.

Touto cestou sa chceme poďa-
kovať hostiteľovi Palimu Kašubo-
vi a jeho manželke Majke za jeho 
perfektné nápady pri organizovaní 
viničných akcií. Takisto aj všetkým, 
ktorí prispeli svojou pomocou za 
spríjemnenie sobotňajšieho popo-
ludnia.

Jozef Drgoňa

Pyžamová párty

Ďalšou fotografiou z druhej polovice 80.rokov minulého storočia je sním-
ka našich dorastencov.  Chlapci, poznáte sa? Kde sú tie časy, keď doras-
tenci z Tekovských Nemiec pod vedením  Ľ.Havettu v sezóne 1986/1987 
bojovali o prvé miesto v okresnej súťaži s Tekovskou Breznicou. Ešte po 
jesennej časti boli s dvojbodovou stratou na 2.mieste. Nakoniec skončili 
po slabšej jari na 4.mieste   s počtom bodov 26, keď 11 zápasov vyhrali, 
4 remizovali a 5-krát prehrali, s impozantným skóre 61:20. Podotýkam, že 
vtedy sa za víťazstvo udeľovali len 2 body. Najviac nás v tom období teši-
lo, že dorast sa stával pravidelnou zásobárňou pre celok dospelých. Zá-
klad tohto dorasteneckého družstva tvorili hráči, ktorí sa neskôr presadili aj 
v mužstve dospelých. Boli to I.Tabaček, Š. Janček, P. Drgoňa, Marián For-
gáč, ale najmä M.Ďurovský a Miroslav Forgáč, ktorí boli dlhé roky oporami 
mužstva dospelých.

JÁN SIKORIAK

                                    Keď história ožije  – zabudnuté fotografie

 Na archívnej snímke sú: horný rad zľava: Ľ. Havetta /tréner/, I. Tabaček, 
Ľ. Petrovič, I. Ivančák, P. Sukup, Š. Janček, P. Drgoňa, dole v pokľaku: S. 
Uličný, M. Forgáč, J. Vávra, M.Ďurovský, M.Forgáč.

Chryzantéma kraľuje jesenným záhonom
Chryzantémy patria k rastlinám s tisícročnou pestovateľskou tradíciou. 

Niektoré druhy týchto nádherných kvetín sa začali šľachtiť v Číne už pred tisíc 
rokmi. V krajine vychádzajúceho Slnka – v Japonsku, sú národným kvetom. 
Na Slovensku prežívajú v posledných rokoch svoju renesanciu. Žiadna iná 
kvetina u nás nemá taký bohatý odrodový sortiment ako chryzantéma. Po-
známe množstvo výrazných tvarov kvetu: chryzantémy sasankovité s úbormi 
podobným margarétkam, chryzantémy s dovnútra alebo von zahnutými kvet-
mi, guľovité pomponky, chryzantémy so zvinutými kvetmi, jednoduché, pavú-
čie, lyžicovité a iné. Rôznorodá je ich farebná škála, ktorá zahŕňa mnoho od-
tieňov červenej, fialovej, ružovej, žltej či bielej.   Pred časom sa chryzantémy
nosili len na hroby, aby si nimi ľudia uctili pamiatku svojich zosnulých. Na toto 
miesto určite patria, ale rôznorodosť ich tvarov a farieb kvetov ich predurčuje 
k širšiemu uplatneniu. Sú skvelou dekoráciou našich interiérov, predzáhradiek, 
terás, balkónov.                                                                                            

Jednoduché pestovanie
Vo všeobecnosti sú chryzantémy otužilé, mnohé aj mrazuvzdorné. V na-

šich podmienkach sa môžu pestovať vonku. Vysádzame ich na slnečné miesto 
do dobre priepustnej a mierne kyslej pôdy vylepšenej kompostom. Rastli-
ny nadmerne nepolievame, začiatkom leta ich prihnojujeme  hnojivom s níz-
kym obsahom dusíka a vysokým obsahom draslíka. Len čo sú stonky vyso-
ké 15 až 30 cm, drobnokvetým odrodám zaštipujeme vrcholky, čím rastliny 
podnietime k tvorbe bočných výhonkov s množstvom kvetov. Veľkokvetým od-
rodám odstránime všetky bočné púčiky a necháme iba jeden vrcholový puk.                     
Rozmnožovanie                                                                                     

 Záhonové druhy chryzantém sa množia výsevom, kultúrne odrody delením 
koreňov alebo vegetatívne vrcholovými odrezkami z jesenných výhonov. Od-
rezky zakoreňujeme priamo v črepníku s rašelinovo-perlitovým substrátom. Do 
každého črepníka zasadíme 4-5 odrezkov. Zakoreňovanie trvá osem až desať 
dní v závislosti od odrody a teploty substrátu. Jednoročné druhy chryzantém 
sa ľahko pestujú v každej kvalitnej záhradnej pôde na slnečnom mieste.                                

Bohatstvo kvetov
Normálne obdobie kvetu - od konca leta do jesene – sa dá predĺžiť umelou 

zmenou dĺžky dňa a teploty v skleníku. V našich domácich podmienkach však 
uprednostňujeme klasický spôsob pestovania bez zatieňovania alebo prisvetľo-
vania. Po odkvitnutí sa rastliny vyvíjajú na pestovateľských záhonoch vonku, pre-
miestňovanie do zakrytých priestorov nie je potrebné. V odrodovom sortimente 
súčasnosti prevládajú odrody zo skupiny Multiflora pestované v črepníkoch, kto-
ré prinášajú stovky drobných kvetov rozličných farieb. Zaštipovaním v správnom 
čase získavajú kompaktný, vyrovnaný habitus a kvitnú rovnomerne.

                        Autorka je odborníčka kvetinárka, Zdroj: Pravda                     

Okienko záhradkára
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aríme  netradicne...ˇV
Na tohtoročnú hubársku sezónu sa v našom regióne nemôže nikto 

sťažovať. Začiatkom augusta vypukol v našej obci pravý  hubársky 
ošiaľ. To, či bude aj tento rok, začiatkom jesene bohatá úroda, však ne-
záleží ani tak na bystrom oku hubára, ako na počasí. Huby rastú naj-
rýchlejšie vtedy, keď sú denné a nočné teploty vyrovnané. Ak je dlho su-
cho a potom zaprší, je zbytočne hneď utekať do lesa. Tá správna žatva 
sa začne až o niekoľko dní. Väčšina húb rastie jednotlivo v trsoch alebo 
v skupinách. Niektoré druhy vyrastajú v tzv. čarovných kruhoch a môžu 
v nich byť aj stovky kusov. Aj keď huby majú nízku energetickú hodnotu, 
napriek tomu je ich uplatnenie v potravinárskom priemysle veľké. V ob-
chodoch po celý rok nájdeme hlivu ustricovú, kuriatka a najmä šampi-
ňóny. Práve zo šampiňónov ponúkam v Tekovskom nemčanovi recept 
„vyprážané šampiňóny so šunkou a syrom“. Použitie týchto darov zá-
hrad a lúk, i keď majú dosť nevýraznú chuť, je naozaj široké. Šampiňó-
ny si môžeme vypestovať aj doma. V záhradkárstve si môžeme kúpiť 
tzv. pestovateľskú súpravu s naočkovaným substrátom a pri troche ná-
mahy máme vlastnú úrodu. Pripravené hubové jedlá dlho neuskladňuje-
me, najvhodnejšie je skonzumovať ich hneď po príprave.                       

Čo je potrebné o hubách ešte vedieť? Ak ste vášnivým hubárom zbie-
rajte huby v čistom prostredí. Hubárčenie na trávniku v parku veľko-
mesta, či v blízkosti ciest nie je to pravé. Keď sa chcete uistiť, že hu-
by sú naozaj jedlé, pridajte k nim pri va- r e n í
ošúpanú cibuľu. Ak sa zafarbí, zna-
mená to, že medzi hubami je ta-
ká ktorá do žalúdka nepatrí. Hu-
by by sa nikdy nemali čistiť pod 
tečúcou vodou. Ak ich umyť tak 
len veľmi krátko, aby nenasiak-
li vodou. Najlepšie je ich očistiť 
vlhkou utierkou.

Nový súťažný ročník 2014/
2015 sa začal novinkami a zme-
nami. Od nového ročníka hrajú na-
ši dospelí najvyššiu okresnú súťaž.                                                                    
V úvodných kolách nového ročníka, 
najmä na súperových ihriskách, sa 
len ťažko presadzovali hoci gólové 
šance si vedeli vypracovať. Bohu-
žiaľ, futbal sa hrá na góly a nie na 
šance. Čo sa týka posúdenia vý-
konov v domácich zápasoch to ne-
chám na priaznivcov nemčianske-
ho futbalu. Zrkadlom výsledkov je 
aj priebežná tabuľka. Po odohratí 9 

kôl sú naši futbalisti v spodnej čas-
ti tabuľky so 7 bodmi, keď 2 krát vy-
hrali, 1 krát remizovali a 6 krát pre-
hrali.                                         

Ďalšou novinkou je, že od no-
vej sezóny majú Tekovské Nemce 
aj družstvo žiakov. Väčšina žiakov 
sú úplní nováčikovia, ktorí doteraz 
súťažne futbal nehrávali. Ako to 
však v prípade zloženia nového tí-
mu býva, je potrebný dostatok času 
na doladenie hry. Doteraz odohra-
li naši žiaci 6 majstrovských zápa-
sov v ktorých sa ešte netešili z ví-

Futbalová jeseň sa prehupla 
do druhej časti

ťazstva. Výsledky zápasov sú však 
v tejto kategórii zápasov nepod-
statné, hlavnou úlohou je vypesto-
vať vzťah detí k športovaniu. Na-
ši žiaci sú spomedzi všetkých tí-
mov jedni z najmladších a ak bu-
dú na sebe pracovať, v najbližších 
rokoch sa určite pobijú o najvyššie 
priečky. Dôležité je aby čo naj-
viac hrali, herne sa rozvíjali a kon-
frontovali sa so súpermi. Iba to ich 
posunie vpred v ich výkonnosti.                                                                             
Medzi novinky patrí aj prebiehajú-
ca veľká rekonštrukcia šatní na fut-
balovom ihrisku, ktorú zabezpečuje 
Obecný úrad. Vynovujú sa vnútorné 
časti kabín, na podlahu sa pokladá 
dlažba, stropy sa znižujú sadrokar-
tónom, kompletne sa prerábajú spr-

chy a sociálne zariadenia, plánova-
ná je aj výmena okien a nová fasá-
da. Vylepšeniami už v prvej polovici 
roka prešlo aj okolie futbalového ih-
riska. Postavili sa 2 tribúnky a vybu-
dovaním nádrže za šatňami, na za-
chytávanie vody, sa odvodnila za-
mokrená plocha v okolí ihriska. Re-
konštrukcia šatní by mala byť ukon-
čená do konca októbra. Finančné 
prostriedky na skultúrnenie von-
kajších a vnútorných priestorov bo-
li získané z programu rozvoja vidie-
ka, z grantu MF a nemalou sumou 
prispela aj obec. Hodnota prác, kto-
ré sa uskutočňujú tento rok na fut-
balovom ihrisku presiahne sumu 
40.000 eur.

          Ján Sikoriak

Čo potrebujeme? 
Drevené špajdle alebo kovové 

ihlice, šampiňónové hlavičky, tvr-
dý syr, šunku (všetko pokrájame na 
kvádriky), soľ, trojobal.                                                                

Ako na to? 
Príprava je veľmi jednoduchá. 

Šampiňóny očistíme, ak chceme, 
aby boli hlavičky pekné biele potrie-
me ich citrónovou šťavou. Šampi-
ňóny, syr, šunku napichujeme strie-
davo na špajdle. Pre krajší vzhľad 
jedla môžeme napichnúť aj čer-
stvú červenú na štvorčeky nakrá-
janú papriku. Špízy obalíme v troj-
obale, trošku posolíme, so soľou to 
netreba preháňať, lebo syr a šunka 
sú dostatočne slané. Takto pripra-

vené špízy vyprážame na rozpále-
nom oleji.                                              

Podávame s hranolkami ale-
bo zemiakovou kašou a vhodná je 
aj tatárska omáčka. Pri servírova-
ní špíz rozrežeme na dve rovnaké 
polovice z ktorých sme vytvorili pre 
konzumentov kulinársku delikatesu.                                                                    
Na záver je potrebné ešte dodať, 
že na kvalitu jedla vplýva aj atmo-
sféra v akej sa jedlo pripravuje. Le-
bo „kde sa dobre varí, tam sa dob-
re darí!“                                          

 Veľa radosti pri varení a dobrú 
chuť celej rodine pri jedení praje                                   

      Ján Sikoriak 

Vyprážaný šampiňónový špíz 
so šunkou a syrom


